
 مقدمة اذاعة عن يوم التأسيس السعودي بالانجليزي 

In the name of God, the Most Merciful, the Most Merciful, and prayers and peace be 

upon the Master of Creation, the Messengers, and his family and companions 

altogether. My homeland, my homeland, the cradle of messages, and the light that 

illuminates generations and nations, and this morning we must express our gratitude 

for this country in one of its most prominent national forums. 

 ترجمة مقدمة اذاعة عن يوم التأسيس 

سعد الله بسم الله الرحمن الرحيم والصلاة والسلام على سيد الخلق والمرسلين وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد: أ
صباحكم بكل خير في هذا اليوم الكبير في تاريخ المملكة العربية السعودية والذي نقدمّ فيه إذاعتنا المدرسية عن  

يوم التأسيس السعودي، تلك الذكرى التي تعكس عمق الحضارة والأصالة والتراث في وطني، وطني يا مهد  
ذا الصباح لا بدّ أن نعبّر عن امتنانا لهذا الوطن في واحدة  الرسالات ويا نورًا تستضيء به الأجيال والأمم، وفي ه

 .من أبرز محافله الوطنية، نسأل الله العظيم أن يوفقنا في إذاعتنا إلى كل خير والله ولي الأمر والتوفيق

 اذاعة عن يوم التأسيس السعودي بالانجليزي

The homeland is of great importance in a person’s life, for without it he would be 

homeless, lost, homeless, and the homeland is the person’s glory, elevation, and 
dignity, and so is the Saudi homeland. One of the leading countries around the world, 

so it is necessary to present a school broadcast on the founding day as follows: 

إنّ للوطن أهمية بالغة في حياة المرء، فبدونه يكون مشرداً تائهًا بلا مأوى، والوطن هو عز  :الترجمة •
المرء ورفعته وكرامته، وكذلك هو الوطن السعودي، فقد أسس الإمام محمد بن سعود رحمه الله الدولة  

دية لتكون من م وأرسى دعائم الوحدة والوطنية في المملكة العربية السعو 1727السعودية الأولى عام 
 :الدول الرائدة حول العالم أجمع، لذا لا بدّ من تقديم إذاعة مدرسية عن يوم التأسيس فيما يأتي

 فقرة القرآن الكريم عن يوم التأسيس 

The best thing to start our school broadcast with is the verses of the Noble Qur’an that 
dealt with patriotism, which the student “name of the student” recites as follows: 

إنّ خير ما نفتتح به إذاعتنا المدرسية هي آيات القرآن الكريم التي تناولت حب الوطن ، يتلوها على مسامعنا  
 :الطالب "اسم الطالب" فيما يأتي

• The Almighty said in Surat Al-Baqara: Have you not considered the assembly 

of the Children of Israel after [the time of] Moses when they said to a prophet 

of theirs, "Send to us a king, and we will fight in the way of Allah "? He said, 

"Would you perhaps refrain from fighting if fighting was prescribed for you?" 

They said, "And why should we not fight in the cause of Allah when we have 

been driven out from our homes and from our children?" But when fighting 

was prescribed for them, they turned away, except for a few of them. And 

Allah is Knowing of the wrongdoers. 

قَاتِلْ فِي ألََمْ ترََ إلَِى الْمَلََِ مِن بنَِي إسِْرَائيِلَ مِن بعَْدِ مُوسَىٰ إِذْ قَالوُا لِنبَِيٍّّ لَّهُمُ ابْعثَْ لنََا مَلِكًا ن  قال تعالى: }
ِ ۖ قَالَ هَلْ عَسَيْتمُْ إِن كُتبَِ عَليَْكُمُ الْقِتاَلُ ألَاَّ تقَُاتِلوُا ۖ قَالوُا وَمَا لنََا ألَاَّ  ِ وَقَدْ أخُْرِجْنَا سَبيِلِ اللََّّ  نقَُاتِلَ فِي سَبيِلِ اللََّّ
ُ عَلِيم   نْهُمْ ۗ وَاللََّّ ا كُتبَِ عَليَْهِمُ الْقِتاَلُ توََلَّوْا إلِاَّ قَلِيلًا مِّ  [1 :مرجع.] بِالظَّالِمِينَ{مِن دِيَارِنَا وَأبَْنَائِنَا ۖ فَلمََّ

• The Almighty said in Surat Al-Baqara: And [mention] when Abraham said, 

"My Lord, make this a secure city and provide its people with fruits - whoever 



of them believes in Allah and the Last Day." [Allah] said. "And whoever 

disbelieves - I will grant him enjoyment for a little; then I will force him to the 

punishment of the Fire, and wretched is the destination." 

ذاَ بَلَداً آمِنًا وَارْزُقْ أهَْلَهُ مِنَ الثَّمَرَاتِ مَنْ آمَنَ مِنْ  ِ وَالْيوَْمِ قال تعالى: }وَإِذْ قَالَ إبِْرَاهِيمُ رَبِّ اجْعَلْ هَٰ هُم بِاللََّّ
هُ إِلَىٰ عَذاَبِ النَّارِ ۖ وَبئِسَْ الْمَصِيرُ{ الْْخِرِ ۖ قَالَ وَمَن كَفَرَ   [2 :مرجع.]فَأمَُتعِّهُُ قَلِيلًا ثمَُّ أضَْطَر 

• The Almighty said in Surat Al-Baqara: And if We had decreed upon them, 

"Kill yourselves" or "Leave your homes," they would not have done it, except 

for a few of them. But if they had done what they were instructed, it would 

have been better for them and a firmer position [for them in faith]. 

نْهُمْ ۖ وَلوَْ أنََّهُمْ  قال تعالى: }وَلوَْ أنََّا كَتبَْنَا عَليَْهِمْ أنَِ اقْتلُوُا أنَفسَُكُمْ أوَِ اخْرُجُوا مِن دِياَرِكُم ا فعََلوُهُ إلِاَّ قَلِيل  مِّ مَّ
 [3 :مرجع.]فعََلوُا مَا يوُعَظُونَ بِهِ لكََانَ خَيْرًا لَّهُمْ وَأشََدَّ تثَبِْيتاً{

 فقرة الحديث الشريف عن يوم التأسيس الإذاعة المدرسية 

After we have listened to the verses of the Noble Qur’an, we leave you now with 
great words of the master of creation and messengers, our master Muhammad, may 

God’s prayers and peace be upon him, delivered to us by the student “the name of the 
student” as follows: 

ترككم الْن مع كلمات عظيمة لسيد الخلق والمرسلين سيدنا محمد صلى الله  بعد استماعنا لْيات القرآن الكريم ن
 :عليه وسلم يلقيها علينا الطالب "اسم الطالب" فيما يأتي

• On the authority of Abdullah bin Abbas - may God be pleased with him - that 

the Messenger of God - may God’s prayers and peace be upon him - said: 

“How good you are from a country and love you to me, and had it not been for 
my people expelling me from you, I would not have lived in anyone else.” 

دٍّ قال: "ما أطيبكَِ من بلَ  -صلّى الله عليه وسلّم-أنّ رسول الله  -رضي الله عنه-عن عبد الله بن عباس 
 [4 :مرجع."]وأحبَّكِ إلَيَّ ، ولولا أنَّ قومِي أخرجوني منكِ ما سكنتُ غيرَكِ 

 فقرة كلمة الصباح عن يوم التأسيس بالانجليزي 

We have to be proud of what the ancestors gave and made in order to revive the 

renaissance of the nation and achieve security and stability for us with the passage of 

time, and to confirm the importance of this memory, we must leave you with the 

morning speech on the founding day of the student, “student’s name”: 

On this day, we recall the great anniversary of the founding of our first Saudi state at 

the hands of Imam Muhammad bin Saud, may God have mercy on him, on the 

twenty-second of February of the year 1727 AD, which is on the 30th of Jumada al-

Thani of the year 1139 AH. The anniversary is an affirmation of the civilizational, 

cultural and heritage depth of the Kingdom of Saudi Arabia, and to show appreciation 

and gratitude to all those who contributed to the reconstruction of the Kingdom, 

including citizens and imams. We must be proud of all that the people of this country 

contribute from time immemorial to this day. Debt. 

 ترجمة فقرة كلمة الصباح عن يوم التأسيس 

علينا أن نفتخر بما قدم الأجداد وبذلوه في سبيل إحياء نهضة الوطن وتحقيق الأمن والاستقرار لنا مع مرور 
كلمة الصباح عن يوم التأسيس للطالب "اسم الزمن، وتأكيداً على أهمية هذه الذكرى لا بدّ لنا أن نترككم مع 

 :"الطالب



نستحضر في هذا اليوم الذكرى العظيمة لتأسيس دولتنا السعودية الأولى على يد الإمام محمد بن سعود رحمه الله 
هـ ، وقد أقرّ لنا   1139جمادى الثانية من عام  30م والواقع في  1727في الثاني والعشرين من شهر فبراير لعام 

لة الملك سلمان بن عبد العزيز حفظه الله الاحتفال بهذه الذكرى تأكيداً على العمق الحضاري والثقافي جلا
والتراثي للمملكة العربية السعودية، ولإظهار التقدير والامتنان لجميع من ساهم في إعمار المملكة من المواطنين 

طن منذ الأزل وحتىّ يومنا هذا ونسأل الله عز وجل أن  والأئمة، فعلينا الاعتزاز بجميع ما يساهم به أبناء هذا الو
 .يجعل هذا الوطن آمنًا مطمئنًا إلى يوم الدين

 فقرة مراحل تأسيس الدولة السعودية بالانجليزي 

Our dear Kingdom went through various stages of its establishment and its arrival to 

what it is at this time, and these stages, in order, are: 

• The establishment of Diriyah in 850 AH and 1446 AD. 

• The stage of establishing the first Saudi state in 1139 AH and 1727 AD. 

• The stage of establishing the second Saudi state in 1240 AH and 1824 AD. 

• The establishment phase of the Kingdom of Saudi Arabia in 1319 AH and 

1902 AD. 

• The stage of unification of the Kingdom of Saudi Arabia in 1351 AH and 1932 

AD. 

 السعوديةترجمة فقرة مراحل الدولة 

مرّت مملكتنا العزيزة بمراحل مختلفة لتأسيسها ووصولها إلى ما هي عليه في هذا الزمان، وهذه المراحل 
 :بالترتيب هي

 .ميلادي 1446هجري و  850مرحلة تأسيس الدرعية عام  •

 .ميلادي 1727هجري و   1139مرحلة تأسيس الدولة السعودية الأولى عام  •

 .ميلادي 1824هجري و  1240الثانية عام  مرحلة تأسيس الدولة السعودية •

 .ميلادي 1902هجري و  1319مرحلة تأسيس المملكة العربية السعودية عام  •

 .ميلادي 1932هجري و  1351مرحلة توحيد المملكة العربية السعودية عام  •

 فقرة هل تعلم عن يوم التأسيس للإذاعة المدرسية 

And now we leave you with the interesting paragraph, did you know about the Saudi 

Foundation Day, which was presented to us by the student “student’s name”: 

 :"والْن نترككم مع الفقرة الممتعة هل تعلم عن يوم التأسيس السعودي والتي يقدمها لنا الطالب "اسم الطالب

• Did you know that the founding day comes on the twenty-second of February 

every year? 

 .هل تعلم أنّ يوم التأسيس يأتي في الثاني والعشرين من شباط في كل عام

• Did you know that the founding day became an official holiday after the royal 

decree issued in 2022. 

 .2022د المرسوم الملكي الذي صدر في  هل تعلم أن يوم التأسيس أصبح إجازة رسمية بع

• Did you know that one of the foundations of the first Saudi state was Imam 

Muhammad bin Saud in 1727 AD. 

 .م 1727هل تعلم أنّ من أسس الدولة السعودية الأولى هو الإمام محمد بن سعود عام 

 فقرة الشعر عن يوم التأسيس بالانجليزي 



We conclude our broadcast for today with poetic verses about love for the homeland 

and pride in belonging to it, delivered to our ears by the student “student’s name”: 

معنا الطالب نختتم فقرات إذاعتنا لهذا اليوم بأبيات شعرية عن حب الوطن والفخر بالانتماء له يلقيها على مسا
 :""اسم الطالب

Oh, asking about my homeland and my country * * * And searching for the homeland 

of the ancestors 

My homeland has the Sacred House and goodness * * * And it has the Messenger of 

Truth, the best herald 

My homeland has the purified Sharia, a ruler * * * with truth ends the revolution of 

hatred 

My dear homeland, in which every love * * * rises and transcends all darkness 

My homeland, goodness spreads throughout it * * * and prevails despite the clutches 

of envy 

 :الترجمة

 ـن موطـني وبـلادي * * * ومفتشاً عـن مـوطـن الأجداد يا سائـلاً عــ

 وطنـي به البيت الحرام وطيبـة * * * وبه رسـول الحـق خـيـر منـادي

 وطنـي به الشـرع المطهر حاكم * * * بالـحــق يـنـهـي ثـــورة الأحـقـاد

 وطني عـزيـز فـيـه كـل مـحـبــة * * * تعلو وتـسـمـو فـوق كـل سـواد 

 سير الخير في أرجـائـه * * * ويـعــم رغــم براثن الحــسـادوطني ي

 خاتمة اذاعة عن يوم التأسيس السعودي بالانجليزي 

With this, we come to the conclusion of our school broadcast on the Saudi founding 

day, whose paragraphs presented ample information about this great memory and 

some of the noble Quranic verses and honorable hadiths through which love for the 

homeland and belonging to it can be expressed, and we hope from God Almighty that 

we have succeeded in what we have conveyed to you and that it will benefit us with 

what Our knowledge and peace be upon you and God Almighty's mercy and 

blessings. 

 ترجمة خاتمة اذاعة عن يوم التأسيس 

بذلك نصل لختام إذاعتنا المدرسية عن يوم التأسيس السعودي والتي قدمت فقراتها المعلومات الوافرة عن هذه  
الذكرى العظيمة وبعض الْيات القرآنية الكريمة والأحاديث الشريفة التي يمكن التعبير من خلالها عن حب الوطن  

نقلناه لكم وأن ينفعنا بما علمنا والسلام عليكم ورحمة  والانتماء له، ونرجو من الله عز وجل أن نكون قد وفقنا بما
 .الله تعالى وبركاته

 


